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SLIBUJEME ZÁZRAKY  
NA POČKÁNÍ. A VŠECHNY 
MŮŽEME DOLOŽIT

„Všechny naše produkty mají účinky podložené studiemi. Díky těmto datům 
můžeme bez obav tvrdit, že tonikum hydratuje pleť již od první minuty, že 
fermentované ZEN sérum stimuluje syntézu vašeho vlastního kolagenu nebo 
dokonce že náš BB krém odstíní nejen UV záření, ale i modré světlo ze zářivek 
či telefonů,“ říká v našem rozhovoru Lenka Průšová, chemička a spolumajitelka 
kosmetické firmy Canneff.

text: Jan Januš, foto: archiv L. Průšové

Naposledy jsme spolu mluvili loni na 
podzim, co je od té doby v  Canneffu 
nového? 
Pořád se děje něco nového. Naštěstí… 

Uvedli jsme od října tři nové kosmetické produkty, 
další budou následovat velmi brzy. Pohnuli jsme se 
i ve farmaceutickém vývoji, posunuli jsme klinické 
studie našich zdravotnických prostředků na další 
úroveň. Zejména studie na endometriózu mi dělá 
osobně velkou radost. Byznysově jsme po ročním 
jednání expandovali do Itálie. Je fajn si to takhle čas 
od času připomenout (smích). V běžném chodu fir-
my to nestíhám moc sledovat. 

Pokud někteří z  našich čtenářů ten zářijový 
rozhovor nečetli, můžete prosím připomenout, 
v čem jsou vaše výrobky unikátní?
Mohla bych se rozpovídat o jedinečných strukturách, 
jejichž průmyslová výroba je velmi náročná na tech-
nologické vybavení, tudíž se vyskytují na trhu velmi 
zřídka, ne-li ojediněle. Taky bych mohla popsat, na 
jaké receptory v těle působí cannabidiol a že ostatní 
k němu vybrané aktivní látky jsou vzájemně kom-
plementární, tedy jejich účinek se v produktu vzá-
jemně doplňuje. Je to poměrně složité téma. Navíc 
nevím, z  jakého důvodu právě mechanismy těchto 
dokonalých na sebe vzájemně navazujících procesů 
velká část mého okolí považuje za malinko nudné 
téma (smích). Připomenu to tedy velmi jednoduše. 
Všechny naše produkty mají účinky podložené stu-
diemi. Díky těmto datům můžeme bez obav tvrdit, 
že tonikum hydratuje pleť již od první minuty, že 
fermentované ZEN sérum stimuluje syntézu vašeho 
vlastního kolagenu nebo dokonce že náš BB krém 

odstíní nejen UV záření, ale i modré světlo ze zářivek 
či telefonů. Jedna moje spolužačka z vysoké se mě 
nedávno zeptala, jestli náhodou neslibuji zázraky 
na počkání. Tak ano, přesně tak. Jen na některý ten 
zázrak stačí čekat minutu jako v případě hydratace, 
na jiný třeba 28 dní. V každém případě ale všechny 
tyto zázraky mohu kdykoliv doložit, a  i  když by to 
v podstatě mělo být standardem, věřte, že ne všich-
ni výrobci to tak mají. Tím jsme ve zkratce myslím 
velmi unikátní. 

Sama jste chemičkou a  spolumajitelkou Cannef-
fu, v kosmetice máte bohaté zkušenosti. Co vás na 
tomto světě nejvíce fascinuje?
Víte, kosmetiku často přirovnávám k telefonům a je-
jich vývoji. Nejdříve měly tři melodie, pak jste si me-

lodii nastavili. Najednou přehrávaly mp3. Na gym-
plu jsem dostala mobil, kde bylo přednastaveno asi 
30 obrázků, a šla jsem do kolen, když jsem na vysoké 
vytvořila rozostřené blíže neidentifikovatelné něco 
a hrdě tomu říkala fotka. A kde jsme teď? V kosmeti-
ce to je úplně stejně. Z jednoduchých aktivních látek, 
jako je panthenol, jsme najednou na úrovni přiro-
zeného mikrobiomu kůže a jeho optimalizace. Před 
pár dny jsem se vrátila z Barcelony z veletrhu, kde mi 
znovu a opět představili nové látky, o kterých se ještě 
před pěti lety nikomu ani nesnilo. Kolikrát si říkám, 
kam až to může pokračovat. A vidíte, může… 

Nějaký čas jste díky své práci žila v Torontu. Jak 
na tohle období a na Kanadu vzpomínáte?
Jako na hodně velkou školu života, mnohdy až 
drsnou. Za pozlátkem všudypřítomného úsměvu 
a zdvořilostních frází, které Kanaďani sypou z ruká-
vu všude a na potkání, zjistíte, že Čechy vůbec ne-
jsou k žití špatné místo. Lidé zde často a rádi nadá-
vají na všechno. Vždy se jen usměju, když slyším, 
jak je někdo vzteky bez sebe, neb na pohotovosti 
v nemocnici musel čekat celé tři hodiny na ošetře-
ní… V Kanadě není výjimka čekat i tři dny. Podotý-
kám, že to jsou lidé s pojištěním. S pojištěním, které 
je poměrově třeba i třikrát dražší než zdravotní po-
jištění u nás. Velmi jsem si po návratu začala vážit 
našeho systémově opravdu velmi dobře fungujícího 
zdravotnictví. Dále taky našeho jídla. Jestli si někdo 
myslí, že maďarský guláš s  kolínkama byl největší 
hnus školní jídelny, opět ho pošlu do Kanady, kde 
je naprosto normální prodávat zmražená volská oka 
v plastovém sáčku do mikrovlnky. Ve srovnání s tím 
je i okýnko na základce Michelin. Navíc tamní men-
talita a hyperkorektnost byla neslučitelná s mým ži-
votním nastavením. Zkrátka to nebyla země pro mě. 

O jakou vaši kosmetiku je v současnosti největší 
zájem? A čím si to vysvětlujete?
Největší boom teď zažívá poslední uvedená řada, 
která vznikla ve spolupráci s nejsledovanější a nej-
úspěšnější českou beauty bloggerkou Petrou Lovely-
Hair. To je zároveň i odpověď na tak enormní zájem. 
Jedno z  největších rozčarování v  mém profesním 
životě bylo zjištění, že vyvinout a vyrobit dokonalý 
produkt opravdu nestačí. Uživatel či uživatelka musí 
pochopit tu jedinečnost, proč je tak skvělý a hlavně 
proč bude fungovat. A to si právě vzala na triko Pe-
tra, která má na tomto poli přes 10 let zkušeností. 
Já jsem technicky realizovala její požadavky. Jak má 
sérum vonět, co musí umět, v  jakém čase… Jak se 
bude krém roztírat. Na vše jsou opět studie účinku, 
které ona dokáže ve svých videích skvěle přetlumo-
čit. Najednou  grafy a  fyzikálně-chemické veličiny 
zákaznice chápou a  logicky se to odráží i  v  zájmu 
o konkrétní produkty. 

A  naopak, která kosmetika podle vás ještě spíše 
čeká na objevení a je to škoda?
Jednoznačně náš CBD gel. Asi se budu muset zamy-
slet nad komunikací tohoto přípravku. Nějak jsem se 
nechala unést olejovým gelem tvořícím lamelární 
struktury na pokožce. Je potřeba ho nějak komuni-
kačně polidštit. To jde ale samozřejmě za mnou.

Nabízíte rovněž CBD čípky. K čemu slouží? A mo-
hou být pro každého?
Čípky máme jak rektální, tak vaginální. Tedy ano, 
řekněme, že z hlediska aplikace pokryjí 100 procent 
populace (smích). Využití je velmi široké, obecně 
urychlují hojení v  daných oblastech. Potřebovala 
bych na jejich popis samostatnou dvoustranu. Zde si 
dovolím odkázat na náš web, kde jsou veškeré indi-
kace velmi podrobně popsány. 

A vaše další plány? Co má teď Canneff před sebou?
Dalším cílem jsou samozřejmě zejména farmaceu-
tické preparáty. Aktuálně pracujeme na poli stoma-
tologie, neurologie a  psychiatrie. Takový výzkum 
je ale na roky. V mezičase tedy dělám kosmetiku, 
a  jak to již bývá, odříkaného chleba vždycky nej-
větší kus. Vlastně jsem nikdy nechtěla dělat deko-
rativku. Pudry, make-upy, rtěnky a  laky na nehty 
jsem přenechávala jiným a  žila jsme spíš cílenou 
péčí o  pokožku. Pak ale člověk potká právě Petru 
a vše je jinak. V roce 2023 spolu uvedeme komplet-
ní make-upovou high-tech řadu. Děláme na tom už 
přes půl roku, a protože jsou již u konce první testy, 
nebojím se to říct. Moc se těším, neb jak jinak, bude 
to opět unikátní. PR

AKTUÁLNĚ PRACUJEME 
NA POLI STOMATOLOGIE, 

NEUROLOGIE A PSYCHIATRIE. 
TAKOVÝ VÝZKUM JE ALE NA 
ROKY. LETOS TAK UVEDEME 

KOMPLETNÍ MAKE-UPOVOU 
HIGH-TECH ŘADU. MOC SE 

TĚŠÍM, NEB JAK JINAK, BUDE 
TO OPĚT UNIKÁTNÍ. 
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